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Protokół Nr 17 

z obrad siedemnastej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych w dniu 30.03.2016r. 

 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Lustrzanej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku 

przy ulicy Pocztowej 2. 

Sesja trwała od godz. 12:00 – do godz. 16:35. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 14 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. 

Nr 142 poz. 1591 z późn. zm. /. 

Radna nieobecna usprawiedliwiona – p. Marta Bączkowska 

Spoza Rady w obradach uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego    - Andrzej Marach 

5. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg - Tomasz Fifielski 

6. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

 w Więcborku       - Tomasz Siekierka 

7. Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku - Adam Kubiak  

8. Sołtys Sołectwa Sypniewo     - Brygida Migawa 

9. Sołtys Sołectwa Lubcza      - Małgorzata Fifielska 

10. Sołtys Sołectwa Jeleń      - Regina Łaznowska 

11. Sołtys Sołectwa Witunia      - Maria Łańska 

12. Sołtys Sołectwa Nowy Dwór     - Agnieszka Mitianiec 

13. Sołtys Sołectwa Zabartowo     - Piotr Szyling 

14. Sołtys Sołectwa Pęperzyn     - Stanisław Schwartz 

15. Sołtys Sołectwa Czarmuń     - Jacek Tesławski 

16. Sołtys Sołectwa Frydrychowo     - Ludwik Posieczek 

17. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych”  - Leszek Skaza 

18. Redaktor Regionalnego Portalu Informacyjnego  - Paweł Szydeł 

19. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”    - Robert Środecki 

W części spotkania udział wziął Kierownik ds. Zasobów Komunalnych i Inwestycji  

p. Piotr Węgrzyn. 

Obradom przewodniczyła p. Grażyna Witczak – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

Rozpoczynając obrady Przewodnicząca RM w sposób szczególny powitała obecnych na sali 

obrad sołtysów, którzy zapraszani są na każdą z sesji ale ta jest szczególna, gdyż tematycznie 

nawiązuje bezpośrednio do prowadzonej przez nich działalności oraz Dnia Sołtysa, które 

obchodzone jest w miesiącu marcu. Życzenia i spotkanie z okazji ww. święta, co prawda już 

miało miejsce wcześniej ale w dniu sesji jeszcze raz w imieniu całej Rady Miejskiej  

w Więcborku chciałby podziękować Sołtysom za wydatną pracę na rzecz  społeczności 
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lokalnych, w których mieszkają. Odnosząc się do sprawozdania przedłożonego radnym,  

a dotyczącego działalności poszczególnych sołectw stwierdziła, że na szczególne uznanie 

zasługuje gospodarski sposób rozdysponowania niewielkich środków, którymi dysponują   

sołtysi, a potrafią nimi „czynić cuda”. Ich podejście w tym zakresie może niewątpliwie 

stanowić przykład dla radnych. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie protokołu z XVI sesji Rady Miejskiej. 

4. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Więcborku za 2015r. 

8. Przyjęcie sprawozdania Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku 

dotyczące działu wywozu nieczystości stałych z terenu gminy Więcbork w tym informacji 

o kosztach ww. działalności Zakładu w kontekście zwyżki opłat za odbiór odpadów 

komunalnych  /dane za rok 2015 i styczeń 2016r./ 

9. Sprawozdanie z działalności sołectw gminy Więcbork w zakresie realizacji funduszów 

sołeckich oraz aktywności kulturalnej w roku 2015. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości na rzecz 

użytkownika wieczystego. 

11. Podjecie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Więcbork w 2016 roku. 

12. Podjecie uchwały w sprawie poboru w drodze inkasa podatku rolnego, leśnego oraz 

podatków i opłat lokalnych. 

13. Podjecie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Więcbork na rok 2016. 
14. Podjecie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

16. Wolne wnioski i informacje. 

17. Zakończenie. 
 

Do przedłożonego porządku obrad Burmistrz Więcborka wniósł poprawkę polegającą na 

wykreśleniu punktu dziesiątego dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości na rzecz użytkownika wieczystego. Zmiana 

podyktowana została decyzją podjętą odnośnie przedmiotu sprawy na posiedzeniu Komisji 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu Rady 

Miejskiej w Więcborku, która opiniowała ww. projekt uchwały. 
 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie nad porządkiem obrad po wprowadzeniu 

zmiany. 

Na sali 14 radnych 

Porządek obrad po zmianie przyjęto jednogłośnie 
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Ad. 3 Przewodnicząca RM p. Grażyna Witczak poinformowała, że protokół z XVI sesji 

został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy ewentualnie ktoś  

z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół 

pod głosowanie. 

Na sali 14 radnych  

Protokół przyjęto jednogłośnie 

 

Ad.4 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku dotycząca działań 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

W przedmiotowym okresie Przewodnicząca RM pełniła cotygodniowy – wtorkowy dyżur  

w biurze Rady Miejskiej.   

 

Ponadto: 

26.02.2016r. – spotkanie organizacyjne dotyczące obchodów 1050-lecia Chrztu Polski oraz 

udział w uroczystej sesji Rady Powiatu, na którym dokonano  wpisu do Księgi Zasłużonych 

dla Powiatu Sępoleńskiego 

1.03.2016r.  – udział w gminnych obchodach Dnia Żołnierzy Wyklętych /złożenie kwiatów na 

grobach/. 

9.03.2016r. – udział w obchodach Powiatowego Dnia Kobiet w Wiejskim Domu Kultury  

w Lutowie. 

10.03.2016r. – udział w obchodach Gminnego Dnia Kobiet zorganizowanego przez Zarząd 

Kół Gospodyń Wiejskich gminy Więcbork. 

11.03.2016r. – udział w spotkaniu z sołtysami z ternu gminy Więcbork z okazji Dnia Sołtysa. 

12.03.2016r. – udział w zebraniu Samorządu Mieszkańców Miasta Więcbork. 

14.03.2016r. – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury 

Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu Rady Miejskiej w Więcborku. 

15.03.2016r. – udział w spotkaniu organizacyjnym obchodów 1050-lcia Chrztu Polski. 

18.03.2016r. – udział w Walnym Zebraniu Gminnej Spółki Wodnej. 

19.03.2016r. – udział w Wystawie Stołów Wielkanocnych w Zespole Szkół Kształcenia 

Rolniczego w Sypniewie. 

 

Ad. 5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

25.02.2016r. – udział w obchodach Dnia Hotelarza w Zespole Szkół Centrum Kształcenia 

Ustawicznego w Więcborku oraz w zebraniu sołeckim sołectwa Jastrzębiec.  

27.02.2016r. – udział w Walnym Zebraniu OSP Runowo Krajeńskie. 

29.02.2016r. – udział w posiedzeniu Rady Nadzorczej Zakładu Gospodarki Komunalnej  

w Więcborku. 

1.03.2016r. – udział w obchodach Narodowego Dnia Pamięci Żołnierzy Wyklętych. 

2.03.2016r. – udział w zebraniu sołeckim sołectwa Czarmuń. 

3.03.20-16r. - udział w zebraniu sołeckim sołectwa Zabartowo. 

4.03.2016r. - udział w zebraniu sołeckim sołectwa Górowatki oraz sołectwa Witunia. 
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5.03.2016r. – udział w zakończeniu i podsumowaniu Gminnej Ligii Piłki Halowej gminy 

Więcbork o Puchar Burmistrza /sala gimnastyczna przy ZS w Sypniewie/.  

7.03.2016r. – spotkanie z potencjalnym inwestorem, zainteresowanym budową bloku 

mieszkalnego na terenie miasta Więcborka. 

8.03.2016r. - udział w zebraniu sołeckim sołectwa Jeleń.  

9.03.2016r. – udział w obchodach Powiatowego Dnia Kobiet w WDK w Lutowie oraz  

w Konwencie Powiatu Sępoleńskiego. Na Konwencie omawiano m.in. tematykę nocnych 

dyżurów aptek. Na terenie Więcborka jest apteka, która teoretycznie takowy dyżur pełni. Nie 

jest to, co prawda oficjalnie sformalizowane ale apteka ta poza godzinami dziennego otwarcia 

również umożliwia nabycie leków. Poza tym omawiano temat Banku Żywności  

w Chojnicach, kwestie związane z Wystawą Stołów Wielkanocnych i sprawy dotyczące 

Krajeńskiego Rajdu Rowerowego. 

10.03.2016r. – udział w podsumowaniu Gminnego Konkursu Wiedzy Pożarniczej w OSP  

w Więcborku. Tego samego dnia Burmistrz uczestniczył w obchodach Gminnego Dnia 

Kobiet zorganizowanych przez Zarząd Gminny KGW. 

11.03.2016r. – udział w obchodach Dnia Sołtysa oraz w zebraniu MGLKS „GROM” 

Więcbork. 

12.03.2016r. – udział w zebraniu Samorządu Mieszkańców Więcborka. 

14.03.2016r. – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury 

Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu Rady Miejskiej w Więcborku. Tego samego dnia Burmistrz 

uczestniczył w zebraniu sołeckim sołectwa Runowo Krajeńskie. 

16.03.2016r. – udział w posiedzeniu Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Porządku 

Publicznego Rady Miejskiej w Więcborku. 

17.03.2016r. – udział w spotkaniu roboczym dotyczącym organizacji Targów Ogrodniczo-

Rolniczych w Sypniewie /Zespół Szkół Kształcenia Rolniczego w Sypniewie/.  

18.03.2016r. – udział w Walnym Zebraniu Członków Gminnej Spółki Wodnej.  

19.03.2016r. – udział w wystawie Powiatowych Stołów Wielkanocnych, w Sypniewie. 

21.03.2016r. – udział w spotkaniu Lokalnej Grupy Działania „Nasza Krajna i Pałuki”. 

Tematyka spotkania obejmowała organizację „Pikniku Lidera”, który w roku 2016 ma odbyć 

się na terenie gminy Więcbork w Runowie Krajeńskim 4 czerwca 2016r. w tym dniu 

Burmistrz Wziął również udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady 

Miejskiej w Więcborku. 

2.03.2016r. – spotkanie z Dyrektorem Rejonu Oświetleniowego Bydgoszcz p. Dariuszem 

Boczkowskim oraz specjalistą ds. usług technicznych p.  Jackiem Lidke reprezentującymi 

Firmę ENEA Oświetlenie. Na spotkaniu omawiano kwestie nowych punktów świetlnych 

zasilanych z sieci infrastruktury ENEA oraz dodatkowych punktów świetlnych na 

istniejących już słupach oświetleniowych. Podczas rozmów przedstawione zostało zbiorcze 

zestawienie nowych punktów świetlnych, które miałyby powstać na terenie gminy Więcbork. 

Według kalkulacji wykonanej przez ENEA cześć z tych inwestycji jest realna do wykonania 

przez Gminę, część natomiast np. cztery punkty świetlne, które miały powstać  

w Zakrzewskiej Osadzie na odcinku 1km, wg wyliczonych kosztów są dla Gminy zbyt 

kosztowne - koszt za jeden punkt świetlny średnio wynosi 12.000,00 zł brutto  

i na pewno w tej wersji nie będzie to zrealizowane. Niezadowolenie budzi również fakt, że 

wybudowane przez ENEA punkty świetlne miałyby przechodzić na ich własność. W tej 

kwestii sprawdzane są możliwości prawne. Jeżeli  nie będzie innej możliwości trzeba będzie 

zaakceptować rozwiązanie operatora choć nie będzie to dla Gminy korzystne rozwiązanie.  

W ten sposób bowiem buduje się wartość spółki, której Gmina Więcbork nie jest 

właścicielem. 

23.03.2016r. – spotkanie z przedstawicielami Firmy „ROLNIK”. Sprawa dotyczyła 

możliwości zmiany użytkowania wieczystego w prawo własności orz możliwości rozłożenia 

płatności na raty. Temat poruszany był również na posiedzeniu Komisji Rolnictwa /…/ ale na 
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dzień dzisiejszy sprawa jest otwarta. Po uzyskaniu operatu dotyczącego wysokości opłaty za 

ww. przekształcenie Burmistrz ponownie spotka się z przedstawicielami Firmy w celu 

ustalenia opcji dogodnej dla obu stron. O rozstrzygnięciu zostaną również poinformowani 

radni odpowiedniej Komisji RM. Ponadto tego dnia Burmistrz uczestniczył w Śniadaniu 

Wielkanocnym u podopiecznych Środowiskowego Domu Samopomocy w Więcborku oraz 

posiedzeniu Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku. 

29.03.2016r. – udział w posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

 

Radny Jan Antczak odnosząc się do kwestii dostępności apteki więcborskiej stwierdził, że 

bywa z tym różnie tj. nie zawsze poza godzinami otwarcia uda się nabyć tam leki. Radny 

uważał, że należałoby zrobić coś, by przynajmniej w okresie wzmożonej zachorowalności np. 

styczeń – marzec któraś z aptek pełniła dyżur nocny. 

 

Z kolei Radny Kazimierz Wilczyński dopytywał o podaną w informacji Burmistrza sprawę 

budowy bloku mieszkalnego. Chciał wiedzieć, gdzie konkretnie miałaby być zlokalizowana ta 

inwestycja, i czy Gmina Więcbork posiada na ten cel wyodrębnioną działkę. 

 

Burmistrz Więcborka wskazał, że w planie zagospodarowania przestrzennego jest taki teren 

wytyczony i znajduję się na Osiedlu Piastowskim od strony ul. I Armii Wojska Polskiego. 

Jeżeli natomiast chodzi o dyżury aptek Gmina nie ma w tej kwestii żadnych kompetencji.  

W tej sprawie może się wypowiedzieć Powiat. We wspomnianym Konwencie udział wzięły 

przedstawicielki Związku Aptekarzy i oczywiście możliwość rozmów z aptekarzami ze strony 

Starosty jest, pytanie tylko kto sfinansowałby te nocne dyżury. W grę wchodzą  dni wolne za 

pracę w godzinach nocnych, a jeżeli są to niedziele i święta wynagrodzenie również 

musiałoby być zgodne z zapisami Kodeksu Pracy. W sytuacji zagrożenia życia i leków 

ratujących życie dostępna jest opieka medyczna świadczona przez Szpital Powiatowy po 

godzinach pracy przychodni oraz w soboty, niedzielę i święta. 

   

 

Ad. 6 Interpelacje i zapytania radnych. 

1. Radny Stanisław Posieczek zgłosił konieczność uporządkowania poboczy po pracach 

inwestycyjnych związanych z kładzeniem linii światłowodowej w Sypniewie /ulice: 

Słoneczna, Kwiatowa, Ogrodowa,/. Chodzi o wyrównanie terenu tj. przywrócenie go do 

stanu pierwotnego. Prosił o interwencję w sprawie 

 Radny mówił również o nieładzie, jaki pozostawiono po rozbiórce torowiska na 

podbudowie żwirowej i zwróceniu się do instytucji odpowiedzialnej o przywrócenie 

należytego porządku. 

 Kolejna podniesiona przez radnego sprawa dotyczyła mostu kolejowego nad drogą 

wojewódzką Nr 189. Most ten jest przeszkodą dla transportu kołowego szczególnie 

wielkogabarytowego typu Tir. Kolej nie kursuje już od dwudziestu czterech lat zatem 

zasadność istnienia tej budowli budzi spore wątpliwości radnego. Prosił zatem 

Burmistrza o zajęcie się problemem i wnioskowanie o usunięcie mostu. 

2. Radny Ryszard Kałaczyński ponownie zaapelował o wykonanie przejścia dla pieszych 

na ulicę Runowską w Wituni. Chodzi  o zapewnienie właściwego bezpieczeństwa. 

 Poruszył kwestię zasad sprzedaży podwórek przy domach wspólnot 

mieszkaniowych. Twierdził, że mieszkańcy mylnie interpretują zapisy uchwały, 

uważając, że wykup dotyczy również ogródków przydomowych. W tym przypadku 

zachodzi potrzeba doprecyzowania, czy też wyjaśnienia pojawiających się 

nieścisłości. 
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 Mówił też o kompletnym chaosie panującym w domu przy ul. Kasztanowej na 

Osiedlu Plebanka. Trudno tam dojść własności piwnic, brak ustaleń kto i za co 

odpowiada, a klatki schodowe są bardzo zaniedbane.  

3. Radny Andrzej Wenda  interpelował w sprawie niepalących się świateł na przejściu dla 

pieszych przy ul Złotowskiej w Więcborku. 

Ad. 7 Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Więcborku za 2015r.przedstawił Dyrektor Jednostki p. Tomasz Siekierka. 

 

Informacja stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM 

oraz stronie BIP Gminy Więcbork/. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Stanisław Piłka pytał ile osób zostanie zatrudnionych w związku z realizacja 

Programu 500+. 

 

Dyrektor MGOPS odpowiedział, że w wyniku postępowania konkursowego zatrudnione 

zostały już dwie osoby. Od dnia 21 marca osoby te pracują w MGOPS w pełnym wymiarze 

czasu pracy. 

 

Radny Andrzej Wenda chciał wiedzieć, czy z form pomocy MGOPS korzystają rodziny,  

z których członkowie wyjeżdżają do pracy za granicę. Odniósł się również do informacji 

dotyczącej partycypowania przez rodziny pensjonariuszy domów pomocy społecznej  

w kosztach ich utrzymania pytając, czy przypadki gdzie tego współfinansowania nie ma 

dotyczą osób samotnych, które nie posiadają rodziny. 

 

Dyrektor MGOPS potwierdził, że ze świadczeń opieki korzystają również rodziny, których 

członkowie wyjeżdżają za granicę. Dochody wykazywane do uzyskania pomocy są zawsze 

oświadczane przez wnioskodawcę i dotyczą miesiąca poprzedzającego złożenie wniosku. 

Oczywiście dane te są w możliwy dla MGOPS sposób weryfikowane i wszelkie informacje  

o ewentualnych nieprawidłowościach uwzględniane. Zdarza się zatem sytuacja odmowy 

wypłaty świadczenia lub sytuacja, kiedy po czasie wydawana jest decyzja o nienależnie 

pobranych świadczeniach. Co zaś do kwestii partycypacji w kosztach utrzymania w domach 

pomocy społecznej, to na siedemnaście osób umieszczonych w takich placówkach  

w ubiegłym roku, w dwóch przypadkach  rodziny partycypowały w kosztach. Procedura 

wygląda w ten sposób, że przeprowadzane są wywiady alimentacyjne u osób zobowiązanych 

do alimentacji tj. najczęściej u dzieci tych osób i z takowego wywiadu wynika, czy  sytuacja 

danej rodziny umożliwia ewentualny współudział w kosztach. Najczęściej jest tak, że sytuacja 

rodziny nie pozwala na partycypowanie w kosztach, drugim elementem jest natomiast 

wyrażenie zgody /dobrowolnej zgody/ na współudział finansowy. Kwota uczestnictwa  

w pokrywaniu kosztów nie jest duża i dotyczy 100,00 zł – 200,00 zł miesięcznie, a i tak 

często zdarza się wysyłanie szeregu wezwań do zapłaty, bo nie wpływają one regularnie. 

Dyrektor nawiązał w swojej wypowiedzi również do Programu 500+ mówiąc, że 

przewidywany w tym zakresie budżet wstępny dla Gminy na ten rok to 7.100.000,00 zł. 

Szacuje się, że miesięcznie wypłacane będzie ok. 1700-1800 świadczeń, co daje kwotę 

900.000,00 zł. Oznacza to zatem, że w kolejnym roku budżet MGOPS pewnie będzie 

podwojony.   
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Przewodnicząca RM dopytywała, czy rzeczywiście zatrudnienie w MGOPS, w związku  

z realizacją ww. Programu musiało wzrosnąć. Zastanawiała się, czy obsługa nowego 

świadczenia nie mogła być realizowana w ramach obsady kadrowej istniejącej w MGOPS do 

tej pory. Przewodnicząca wskazywała przy tym na dane w zakresie zatrudnienia zawarte  

w informacji przedłożonej radnym przez MGOPS. 

 

Dyrektor MGOPS odpowiedział, że według niego takiej możliwości nie było. Prosił  

o zestawienie chociażby liczby sześćdziesięciu osób z budżetem Jednostki. Należy też wziąć 

pod uwagę to, że czternaście z tych osób stanowią opiekunki środowiskowe, świadczące 

pracę w domach. Wśród tej grupy sześćdziesięciu zatrudnionych są też pracownicy socjalni. 

 

Przewodnicząca RM zwróciła uwagę, że akurat wymienione osoby nie są ujęte  w działach 

przez nią wskazanych tj. administracyjno-organizacyjnym, świadczeń rodzinnych, finansowo 

–kadrowym. Te wymienione przez Dyrektora, jak przypuszcza są w dziale pomocy 

środowiskowej. 

 

Opiekunki i pracownicy socjalni tak – odpowiedział Dyrektor. Kontynuując mówił, że 

jeżeli mowa o dziale finansowo-kadrowym, to jeżeli wydatkowane jest na świadczenia 

rodzinne ponad 5.000.000,00 zł, to ma to swoje przełożenie na ilość dokumentacji finansowej, 

ilość przelewów itd. Decyzja to jedno ale jest jeszcze cały rozległy i rozbudowany proces 

administracyjny w tym konkretne i całkowicie różne sytuacje. Żeby dobrze zrealizować  

i wydać publiczne pieniądze rzędu 10.000.000,00 zł, a w kolejnym roku docelowo pewnie  

ok. 20.000.000,00 zł, nie można tego zrobić bez udziału ludzi, którzy muszą to wykonać  

w sposób profesjonalny. Wskaźnik zatrudnienia zakładany przez Wydział Polityki Społecznej 

dla naszej Gminy do realizacji Programu 500+ wynosi trzy etaty. Ośrodek Pomocy 

Społecznej zdecydował się na dwa etaty i uważa, że jest to potrzebna ilość osób. Czas pokaże 

jak będzie to wyglądało. Z zatrudnionymi osobami MGOPS nie wiąże się na stałe, gdyż nie 

wiadomo, jak będzie realizowany Program.  

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedłożenie jej szczegółowego wykazu stanowisk  

w MGOPS. Odniosła się też do tego, czym zajmują się pracownicy MGOPS pytając, kto 

sprawdza ich kompetencje. Podała przykład uzyskania decyzji odnośnie tzw. ”becikowego”, 

która sporządzona była jak przypuszcza przez pracownika działu świadczeń rodzinnych, 

a podpisana przez, kierownika i wicedyrektora. Po otrzymaniu tej decyzji za dwa – trzy 

tygodnie otrzymała ponownie decyzję, tym razem podpisaną przez Dyrektora, gdyż w tej 

pierwszej zamiast roku 2016 wpisany był rok 2015. Zaznaczyła, że nie chodzi jej o fakt źle 

wpisanej daty, gdyż w styczniu większość osób używa roku poprzedniego. Jednakże pismo 

weryfikowały  trzy osoby i żadna nie odnotowała błędu. Poza tym zastanawiało ją to, ile  

z tych 10.000.000,00 zł jest marnotrawione ponieważ każde z tych pism przyszło pocztą 

listem za zwrotnym poświadczeniem odbioru tj. koszt  co najmniej  6,00 zł. Jej zdaniem 

przynajmniej jedna z tych trzech osób podpisanych pod pismem powinna po godzinach pracy 

doręczyć pismo osobiście. Mówiąc powyższe stwierdziła, że w tej kwestii zrozumienie widzi 

jedynie w oczach sołtysów, którzy rządzą społecznymi pieniędzmi, tak jak swoimi, a nie są 

tylko osobami, którym wszystko musi się zgadzać w papierach. Przewodnicząca pytała 

również, co Dyrektor zrobiłby z pracownikiem, gdyby osoba będąca świadkiem zdarzenia 

zdecydowała się przyjść i złożyć oficjalną skargę. Chodziło o sytuację, w której pracownik 

MGOPS na widok petentów mówi cyt.: „nieroby czekają na pieniądze”, a dotyczyło to 

Programu 500+. Sama zastanawiała się, czy taka osoba powinna pracować jeszcze w tej 

instytucji. 

 



8 
 

Dyrektor MGOPS powiedział, że do większości rzeczy się nie odniesie, gdyż jak mniema są 

to prywatne doświadczenia Przewodniczącej RM, a nie jest to ani czas ani miejsce na  

rozstrzyganie prywatnych problemów. Nie odpowie też na pytanie, co zrobiłby  

z pracownikiem, który zachował się w sposób opisany powyżej. Na pewno konsekwencje 

powinny być wyciągnięte ale na ten moment rozmawiamy o sytuacji, w której ktoś coś 

usłyszał. 

 

W takim razie, czy są procedury w takich sytuacjach – Przewodnicząca RM. 

 

Wszyscy doskonale wiemy, że jest Kodeks pracy, który reguluje w sposób bardzo jasny 

postępowanie w takich przypadkach od udzielenia kary do zwolnienia pracownika. 

Obowiązuje jeszcze Kodeks etyki zawodowej i obowiązuje wszystkich w myśl ustawy  

o pracownikach samorządowych. Mogę ubolewać tylko nad tym, że po raz kolejny przy takiej 

okazji dowiaduje się o szeregu sprawach, o których nie wiedział. Informacje, które dotarłyby 

do niego bezpośrednio w miejscu pracy, byłyby oczywiście wykorzystane i konsekwencje 

byłyby wyciągnięte. Przekazane informacje wynikały z osobistych doświadczeń 

Przewodniczącej, jako osoby korzystającej ze świadczenia i należało mi je przekazać  

w momencie zaistnienia. Moją rolą jest wykorzystanie tej informacji i absolutnie się od tego 

nie odżegnuje  – mówił Dyrektor MGOPS.  

 

Sołtys Sołectwa Sypniewo zabierając głos zwróciła uwagę na dość specyficzny sposób pracy 

w MGOPS. Wskazała tu na sytuację w której została poproszona przez pracującą córkę  

i synową o pobranie wniosków na świadczenia rodzinne. Osoby pracujące w dziale nie 

potrafiły udzielić jej niezbędnych informacji, w końcu zainteresowała się nią p. kierownik. Po 

złożeniu wniosków ww. wzywane były do uzupełnienia dokumentacji. Kiedy pojechała 

poprosiła o dokładne sprawdzenie kompletności dokumentów, gdyż  zarówno córka, jak  

i synowa mają małe dzieci, pracują i nie są w stanie co chwilę przyjeżdżać do MGOPS, bo 

coś zostało przeoczone. Sołtys pytała również ile na miesiąc zarobią panie zatrudnione  

w ramach Programu 500+. 

Dyrektor MGOPS mówił, że kwestia zarobków jest oczywiście objęta tajemnicą, więc nie 

może takowej informacji podać. Jeżeli chodzi o  sprawę dotyczącą uzupełniania dokumentów, 

to trudno mu się do niej odnieść, bo nie zna sytuacji. Nie ma jednak przeszkód, by po sesji 

sytuacja została wyjaśniona. Chciałby poznać szczegóły dlatego też zaprasza do biura w celu 

wyjaśnienia problemu. 

Radny Kałaczyński nawiązując do wspomnianego powyżej kodeksu etyki zawodowej podał, 

że słyszy się negatywne głosy dotyczące faktu zatrudnienia w strukturach MGOPS osoby 

byłego pracownika Policji, który nie dość, że ma już źródło utrzymania w postaci emerytury, 

dodatkowo dorabia sobie jako kierowca. Oczywiście osoba ta ma prawo sobie dorobić ale 

nijak się to ma według radnego do Kodeksu etyki skoro w jego miejsce mogłaby zostać 

przyjęta do pracy osoba, która jest bezrobotna i nie posiada żadnego źródła dochodu. Radny 

mówił też o osobie niepełnosprawnej z Osiedla Plebanka, której zniszczono rower. Osoba ta 

zwracała się do MGOPS o pomoc ale nic w tej kwestii nie uczyniono. Pomogli jej więcborscy 

biegacze odnawiając rower używany. Dziwi natomiast fakt, że takich potrzeb nie widzi 

Ośrodek Pomocy Społecznej, który ma pomagać potrzebującym. 

Dyrektor MGOPS stwierdził, że nie zna sprawy dotyczącej roweru, o której mówił radny. 

Rodzina jest znana MGOPS i objęta jej opieką. Dyrektor sugerował, aby radny zapytał ile 

OPS w ostatnim miesiącu zrobił dla tej rodziny, ile formalności zostało przez Ośrodek dla niej 

załatwionych, i jakie w związku z nimi są wymierne miesięczne korzyści finansowe. W tym 
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kontekście należałoby oceniać etykę zawodową pracownika socjalnego i zastanowić się, czy 

kogoś należy „zaganiać do roboty”. 

Radny Kałaczyński przyznał, że również zna sytuację tej rodziny i nie przeczy temu, że OPS 

ją wspiera ale jeżeli chodzi o sprawę „roweru” niestety odpowiedniego odzewu ze strony tej 

instytucji nie było.  

Dyrektor MGOK zastanawiał się czy rzeczywiście wszystkie problemy występujące  

w gminie nie przypisane nikomu, miałyby być problemami OPS. Instytucja ta nie jest od 

wszystkiego. Kwestią dyskusyjną jest też to, czy w jej gestii leży naprawa roweru. Powtórzył 

jednak raz jeszcze, że MGOPS nic nie wiedział o zniszczonym rowerze. 

Burmistrz Więcborka przysłuchując się dyskusji stwierdził, że zatrważające dla niego jest 

to, że pracownik instytucji gminnej mógł w ten sposób się zachować. Co więcej nie wyobraża 

sobie sytuacji, w której pracownik jakiejkolwiek instytucji, czy Urzędu Gminy w ten sposób 

odniósł się do petenta. Ubolewa, że tak się stało i przeprasza tą osobę za zaistniałą sytuację, 

która nie powinna mieć miejsca. Zwracając się do wszystkich obecnych na sesji mówił, że 

jeżeli jest potrzeba poprawiania czegoś, co funkcjonuje niewłaściwe, należy reagować od 

razu. Czekanie z pewnymi sprawami np. do dnia sesji, na której porusza się problematykę 

opieki społecznej nie jest właściwe, tu trzeba działać na bieżąco. Chodzi przecież o to, by 

dana instytucja działała lepiej, a podobne negatywne rzeczy się nie powtarzały. Należy jednak 

mieć też na uwadze to, że okoliczności bywają różne o czym sam się przekonał, kiedy to 

osoba zwracająca się do niego o pomoc przekonała go o swojej trudnej sytuacji i potrzebie 

udzielenia jej pomocy. Wówczas uznał, że skoro niewielka pomoc może polepszyć jej 

sytuację, to należy jej takowej udzielić. Po miesiącu Dyrektor MGOPS udowodnił mu, że 

fakty są zgoła inne. Przekaz jest zatem taki, że przed podjęciem jakiejkolwiek decyzji należy 

wysłuchać i jednej i drugiej strony. Nie zmienia to jednak jego opinii, że podane zachowanie 

pracownika było naganne i nie powinno się więcej powtórzyć. W związku też z tym poprosił 

Dyrektora o przeprowadzenie stosownej rozmowy z podległymi pracownikami.  

Przewodnicząca RM podniosła też temat pracy opiekunek pracujących na terenach 

wiejskich, które muszą do swoich podopiecznych dojechać. Prosiła o doprecyzowanie ile 

takich opiekunek dojeżdżających jest i jak rozliczane są te koszty. 

W tej chwili jest to pięć opiekunek spośród czternastu ogółem. Rozliczane jest to w ten 

sposób, że zawierane są umowy ryczałtowe. Maksymalna ilość kilometrów tj. dla gminy 

300km miesięcznie. Natomiast nie jest to każdorazowo umowa zawierana na maksymalną 

ilość kilometrów ale jest to weryfikowane. Opiekunki robią dzienne zestawienia i jeżeli 

wynika z nich, że tych kilometrów jest mniej, to oczywiście umowy na kolejny okres 

zwierane są na mniejszą ilość kilometrów. Nie ma sytuacji, że finansujemy kilometry 

nieprzejechane ale są niestety wśród opiekunek takie, zwłaszcza jedna z pań, która 

miesięcznie robi dużo ponad 300km. Choć opiekunka nie zgłasza potrzeby zmian i odpowiada 

jej obecny układ  pracujemy nad tym, aby coś zmienić i skierować w niektóre ze środowisk 

opiekunki, które nie realizują tych 300km miesięcznie – mówił Dyrektor MGOK. 

Pytanie, czy nie można tego zrobić w ten sposób, by tych kilka osób nie musiało jeździć tyle 

kilometrów tym bardziej, że jest to też związane z czasem potrzebnym na  przemieszczaniem 

się – Przewodnicząca RM.  

Na osiem godzin pracy, siedem liczonych jest jako efektywne natomiast ta godzina w ciągu 

dnia jest dla każdej z opiekunek na przejście, dojazd itd. Problem polega na tym, że panie nie 

mają praw jazdy i samochodów. Wszystkie, które mają wykorzystują te samochody, a zdarzy 
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się że wypadnie tygodniowe chorobowe takiej osoby, która jeździła samochodem i już jest 

problem, bo generuje to ilości kilometrów dla innej osoby. Podkreślam, że nie jest to główny 

problem ale organizacyjny - Mówił Dyrektor MGOPS. Przypomniał również, że na 

przestrzeni kilku lat MGOPS zmuszony został do zminimalizowania ilości godzin usług  

w jednym środowisku i gros z tych środowisk, to usługi w postaci jednej godziny dziennie.  

W obecnym układzie - czternastu opiekunek na siedemdziesiąt środowisk, idealnym 

rozwiązaniem byłoby, aby jedno stanowisko było tzw. etatem na urlopy, czy chorobowe. 

Przewodnicząca RM wskazała, że na stronie 23 sprawozdania opisane są dwie jednostki 

podległe MGOPS tj. Mieszkania Chronione i Ośrodki Wsparcia Dziennego dla osób  

z zaburzeniami psychicznymi . Dyrektor wspominał, że Mieszkania Chronione nie spełniają 

wymogów ustawowych ale nic nie mówił ani nie odnotował w kwestii wymogów stawianych 

Środowiskowemu Domu Samopomocy. Pytała, czy oznacza to, że określone wytyczne zostały 

spełnione, czy w dalszym ciągu nie. 

Dyrektor MGOPS powiedział, że obecnie sprawa ta jest przedmiotem opinii radców 

prawnych na prośbę Burmistrza Więcborka. Według jego wiedzy poświadczonej wiedzą 

radcy prawnego MGOPS sytuacja z dniem 1 stycznia 2016 uległa niejako zgodności  

z prawem. Od pierwszego stycznia weszła w życie ustawa dopuszczająca możliwość łączenia 

jednostek. Taka opinia została mu przedstawiona również telefonicznie przez Wydział 

Polityki Społecznej na pytanie, co z rozdzieleniem jednostki ŚDS od MGOPS zgodnie  

z zaleceniami pokontrolnymi. Pisemna odpowiedź z tej instytucji nie jest już tak bardzo 

oczywista, bo wskazuje na konieczność wydzielenia /pismo dotyczy roku ubiegłego/ 

ze wskazaniem, że w przygotowaniu jest ustawa, która wejdzie w życie z dniem 1 stycznia 

2016, która umożliwi łączenie.  

Radna Anna Łańska pytała, od którego roku są zalecenia pokontrolne wskazujące na 

konieczność wyłączenia jednostki ze struktur MGOPS. 

2012 r. bodajże. Przypomnę jednak, że działania w tej kwestii były podejmowane. 

Dwukrotnie przedstawiany był ówczesnej Radzie projekt uchwały– Dyrektor MGOPS. 

Tej Radzie taka uchwała nie został przedstawiona – powiedziała radna Anna Łańska. 

Dyrektor MGOPS podał, że działania były podejmowane i cały czas nad tą kwestią się 

zastanawiał. W listopadzie wystąpił o opinię prawną  dziś radca prawny zastanawia się, czy 

nie należałoby zmienić opinii z listopada. Nie bierze winy za brak takiej uchwały na siebie, 

poza tym nie jest to tylko wiedza, którą on dysponuje, bo kwestie te były omawiane również  

z p. Burmistrzem. Informacje, jakie pojawiały się w tamtym czasie mówiły, że absolutnie nie 

ma takiej konieczności.  

Radny Jan Antczak powiedział, że poprzednia Rada najpierw była „za” potem „przeciw” 

wydzieleniu. Z perspektywy czasu uważa, że była to słuszna decyzja, bo jest jeden dyrektor 

mniej. Radny zaapelował też o rozważenie możliwości zatrudnienia 4-5 opiekunek 

środowiskowych. Godzina przeznaczona na podopiecznego, to zdecydowanie za mało. 

Społeczeństwo się starzeje i to jest poważny problem. Swego czasu w ramach prac 

społecznie-użytecznych były panie, które zajmowały się osobami starszymi i ta forma 

również się sprawdzała. 

Dyrektor MGOPS powiedział, że obecnie pracuje w MGOPS, w tej formie jedna osoba. 

Polega to na tym, że w pierwszym roku pracownik ten jest finansowany prawie w całości ze 

środków PUP, natomiast kolejny rok jest już kosztem MGOPS. To jest tak na prawdę ta 
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piętnasta osoba, która przez szereg lat była ale w roku 2011 etat ten został zlikwidowany. 

Teraz przy wsparciu PUP ta piętnasta opiekunka jest, co pozwala na to, że pozostałe mogą  

wykorzystać przysługujący im urlop. Podkreślił, że praca w MGOPS, to nie praca z budżetem 

ale głównie praca z ludźmi i dla ludzi. Żeby pracować efektywnie i skutecznie trzeba mieć 

wykształconą kadrę, bo nie da się tego zrobić bez ludzi. Przeprosił też osoby, które poczuły 

się pokrzywdzone niestosownym zachowaniem – wypowiedzią pracownika, bo miały prawo 

się tak poczuć. Dobrze byłoby gdyby mógł usłyszeć wprost nazwisko osoby, która to zrobiła 

po to, by wyciągnąć konsekwencje, bądź chociażby po to by zapobiec takim sytuacjom na 

przyszłość. 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i ogłosiła piętnastominutową przerwę w obradach. 

Po przerwie obrady wznowiono. 

Ad. 8 Sprawozdanie dotyczące działu wywozu nieczystości stałych z terenu gminy Więcbork 

w tym informację o kosztach ww. działalności Zakładu w kontekście zwyżki opłat za odbiór 

odpadów komunalnych  /dane za rok 2015 i styczeń 2016r./ przedłożył Dyrektor Zakładu 

Gospodarki Komunalnej w Więcborku p. Adam Kubiak. 

Informacja stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM 

oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję pytając, czy Dyrektor mógłby powiedzieć, jaka 

była ilość popiołu odebrana w miesiącu lutym.   

Między 40-50 ton. Z terenu miejskiego odbieramy w granicach nieco ponad 30 ton, z terenów 

wiejskich do 50 ton. - odpowiedział Dyrektor ZGK. 

Przewodnicząca RM powiedziała, że pytanie miało wskazać na kształtowanie się kosztów, 

gdyż wyodrębniona ilość popiołu z odpadów zmieszanych pokazuje ile oszczędności daje 

segregacja. Różnica między opłatą za odpady segregowane i zmieszane na składowisku jest 

bardzo duża /ok. 210,00 zł netto za tonę/, zatem są to wymierne oszczędności. Podziękowała 

również za pojemniki na popiół ogólnodostępne, które pojawiły się w rożnych częściach 

miasta. Opcja ta na pewno jest korzystna. 

Dyrektor ZGK zgłosił, że była u niego jedna z mieszkanek Więcborka pytając, czy odbiorem 

popiołu można byłoby również objąć miesiąc maj. W miesiącu tym często również przepala 

się w piecach dlatego dobrze byłoby, gdyby taka możliwość istniała. Prosiła, by Gmina 

przychyliła się do tego, bądź też przy następnym przetargu pomyślała o odbiorze tego popiołu 

jeszcze w ww. miesiącu. 

Przewodnicząca RM przyznała, że już wcześniej telefonicznie rozmawiała z Dyrektorem na 

temat częstotliwości wywozu i doszła do wniosku, że najprawdopodobniej w sezonie  letnim 

Rada będzie musiała pochylić się nad ewentualnym aneksowaniem umowy istniejącej, bądź 

wprowadzeniem zmian do kolejnego przetargu w zakresie obejmującym odbiór popiołu. 

Radna Łańska zwracając się do Kierownika Referatu Rolnictwa /…/ p. Fifielskiego pytała, 

dlaczego w specyfikacji ujęty jest zapis mówiący o tym, że przy budynkach wielorodzinnych 

podmiot wygrywający przetarg jest zobowiązany do tego, by pojemniki podstawić, natomiast 

właściciel prywatnej posesji musiał sobie ten pojemnik kupić sam. 
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Dyrektor ZGK odpowiedział, że podmiot wygrywający przetarg jest zobowiązany wystawić 

pojemnik na odpady zmieszane i przy budynkach wielorodzinnych, i jednorodzinnych. 

Ponadto Firma zobowiązana jest do zbiórki odpadów segregowanych z pojemników 

siatkowych i metalowych rozstawionych w różnych częściach miasta. 

Radna Łańska dociekała, dlaczego właściciel prywatnej posesji musi zaopatrzyć się  

w pojemnik sam, natomiast przy budynkach wielorodzinnych ZGK stawia pojemniki. 

Posesje jednorodzinne wyposażane są przez ZGK w worki do odpadów segregowanych – 

Dyrektor ZGK. 

 Ale na popiół muszę sobie kupić pojemnik – radna Łańska.  

Tak, na popiół kupują wszyscy mieszkańcy. Na Osiedlu BoWiD nie kupują, bo tam nie ma 

popiołu. Natomiast Spółdzielnia „nad Orlą” pozbywa się go w inny sposób /popiół 

przemysłowy/  - Dyrektor ZGK. 

Burmistrz Więcborka uściślił, że jeżeli chodzi o odpady zmieszane, to Firma która wygrała 

przetarg była zobowiązana podstawić pojemniki. W przypadku odpadów segregowanych  

w budynkach jednorodzinnych, trafiają one do odpowiednich worków dostarczanych przez 

odbiorcę. Budynki wielo lokalowe  mają podstawione do segregacji pojemniki.  

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

Ad. 9 Sprawozdanie z działalności sołectw gminy Więcbork w zakresie realizacji funduszów 

sołeckich oraz aktywności kulturalnej w roku 2015. przedstawił Zastępca Burmistrza 

Więcborka p. Jacek Masztakowski. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka nadmienił, że największą wiedzę co do przedstawianego 

zagadnienia mają Sołtysi z terenu Gminy Więcbork, bo to on planują, a następnie realizują 

założenia. Jednakże ze względów organizacyjnych poproszono o przygotowanie  

i przedstawienie informacji zbiorczej w oparciu o informacje zebrane w trakcie odbytych 

zebrań sołeckich.   

Informacja stanowi Załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu /do wglądu w biurze RM 

oraz stronie BIP gminy Więcbork/. 

Radny i sołtys Jan Antczak podziękował za wyodrębnienie funduszu sołeckiego, który 

pozwała sołectwom na realizację szeregu inwestycji na terenach wiejskich. Prosił też, by 

Burmistrz Więcborka dołożył nieco do tej puli środków zapewniając, że pieniądze te na 

pewno zostaną dobrze wydatkowane. 

Sołtys sołectwa Lubcza mówiła, że roku ubiegłym realizowała fakturę na zakup materiałów 

budowlanych i tą fakturę cofnięto z uwagi na to, że cena cementu była wyższa od tej za jaką 

Gmina nabywa ten materiał. Chciała zatem, aby Gmina dostarczyła sołtysom wykaz sklepów 

lub podmiotów gospodarczych, u których mogą zaopatrywać się sołtysi. Będąc przy głosie 

poruszyła również temat pracowników kierowanych do sołectw w ramach prac społecznie-

użytecznych, a konkretnie kosztów np. badań lekarskich, które Gmina musi ponosić i są one 

jej kosztem. Pracownicy ci często pracują dwa miesiące i odchodzą bo praca taka im nie 

odpowiada. Potem angażuje się kolejnego pracownika, który przechodzi te same badania  

i szkolenia, i sytuacja się powtarza. Sołtys sugerowała, że być może osoby zatrudniane w tej 

formie winny same ponosić ww. koszty. 
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Zastępca Burmistrza Więcborka wskazał, że osobiście nie przypomina sobie sytuacji 

dotyczącej faktury ale jeżeli takowa miała miejsce na pewno zostanie to zweryfikowane. 

Sądzi jednak, że nie chodziło tu stricte o to, by kupowano materiał tam, gdzie ktoś wygrał 

przetarg ale znalezienie takiego kontrahenta, który oferuje ten materiał najtaniej. Gmina 

przyjęła zasadę przy zakupie czegokolwiek do Urzędu, że przed zakupem zbiera kilka ofert 

wybierając ostatecznie tą najtańszą, jeżeli jest to produkt o podobnym standardzie – 

najkorzystniejszą cenowo. Być może o to chodziło w przedstawionej przez Panią Sołtys 

sytuacji. Co zaś do pracowników zatrudnionych w ramach prac społecznie użytecznych, to 

zasadniczo trudno coś takiego wytłumaczyć. Urząd Pracy i Gmina oferuje zatrudnienie i daje 

szansę na pracę osobom bezrobotnym, a często bywa tak, że osoby te rezygnują z  pracy, bo 

jest im za ciężko, czy też mają jakieś inne obowiązki. Jeżeli chodzi o  koszty badan i szkoleń, 

to niestety obowiązek wykonania badań i przeszkolenia nakładają na Gminę przepisy prawa  

i koszty te bierze ona na siebie. W innym przypadku mogą pojawić się głosy, że za takie 

marne wynagrodzenie pracownik jeszcze musi ponosić dodatkowe koszty. Poza tym przyjęto, 

że koszty te winny leżeć po stronie gminy, bo osoby te wykonują prace na jej rzecz.  

Burmistrz Więcborka zwracając się do sołtysów powiedział, że uznał, że sesja jest 

odpowiednim momentem, aby jeszcze raz podziękować wszystkim sołtysom gminy Więcbork 

za ogromne zaangażowanie w życie społeczne, wydatkowanie środków z funduszy sołeckich. 

Wspomniał również, że apel radnego i Sołtysa p. Antczaka o dołożenie środków do funduszu 

w bieżącym roku poniekąd częściowo jest realizowany. Podobnie, jak deklarował to w roku 

ubiegłym, wydatki na utrzymanie zostały ze strony Gminy zwiększone. Jeżeli sołectwo 

zadeklarowało środki na utrzymanie dróg, Gmina oprócz robocizny dokłada 50% do całego 

materiału. 

Przewodnicząca RM zapytała, czy współpraca pomiędzy Domem Kultury, a sołectwami  

w zakresie organizacji imprez kulturalnych układa się dobrze. Prosiła również, aby wszystkie 

planowane imprezy sołeckie zgłaszane były z wyprzedzeniem do Komórki Promocji UM, aby 

można było to odpowiednio nagłośnić i spiąć z całym terminarzem imprez gminnych. 

Sołtys sołectw Witunia mówiła, że w jej przypadku współpraca ta jest bardzo dobra. Jeżeli 

tylko zgłasza potrzebę pomocy i wsparcia może liczyć na pozytywną reakcję ze strony 

Dyrektor MGOK. 

Z kolei Sołtys sołectwa Lubcza powiedziała, że w tej kwestii ma nie co inne zdanie niż 

przedmówczyni. Nie zawsze bowiem ta współpraca jest taka, jak mieszkańcy, by sobie 

życzyli. Miała tu na myśli planowanie inwestycji na kolejny rok, czy pomoc przy organizacji 

dożynek. Nie miała tu na myśli współpracy z samą p. Dyrektor ale też z jej 

współpracownikami.  

Radny Stanisław Posieczek, jako Prezes OSP Sypniewo dziękował Sołtysom sołectw  

z okolic Sypniewo za wsparcie Jednostki i ujęcie jej potrzeb w wydatkach funduszu 

sołeckiego.  

Radny i Sołtys Jan Antczak podziękował nieobecnej Dyrektor MGOK za współpracę, bo  

w jego przypadku nie wnosi co do tego żadnych zastrzeżeń.  

Przewodnicząca RM zamykając dyskusję w temacie nadmieniła, że miło byłoby Radzie, 

gdyby sołtysi częściej pojawiali się na obradach sesji. Głos sołtysów zawsze może 

zaowocować korzystnymi decyzjami. 
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Ad.10 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Więcbork w 2016 roku omówił 

Kierownik Referatu UM p. Tomasz Fifielski. 

W związku z nowelizacją ustawy o ochronie zwierząt z dnia 21 sierpnia 1997r. zmieniony 

został art. 11a, który zobowiązuje Radę Gminy do określania w drodze uchwały, corocznie do 

dnia 31 marca, programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt. Stanowi to wypełnienie obowiązku zapewnienia opieki bezdomnym 

zwierzętom przez gminę, wynikającego z art. 11 ust. 1 ww. ustawy. W związku z powyższym 

przygotowany został „Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Więcbork w 2016 roku”, który stanowi załącznik do 

niniejszej uchwały. Obejmuje on swoim zakresem realizację takich zadań jak: 

1) zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt; 

2) opiekę nad wolno żyjącymi kotami, w tym ich dokarmianie; 

3) odławianie bezdomnych zwierząt; 

4) obligatoryjną sterylizację albo kastrację zwierząt w schroniskach dla zwierząt; 

5) poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt; 

6) usypianie ślepych miotów; 

7) wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt gospodarskich; 

8) zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych 

z udziałem zwierząt. 

Projekt programu przekazany został do zaopiniowania powiatowemu lekarzowi weterynarii 

oraz dzierżawcom lub zarządcom obwodów łowieckich, działających na obszarze gminy 

Więcbork. 

 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/- pozytywna 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

Na sali 14 radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Wstrzymała się od głosu  - 1 radna 

 

Ad. 11 Projekt uchwały w sprawie poboru w drodze inkasa podatku rolnego, leśnego oraz 

podatków i opłat lokalnych przedstawiła Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk. 

 

 

Ustala się wynagrodzenie kwartalne za inkaso w wysokości: 

a) wynagrodzenia stałego w sołectwach:  

 do 500 mieszkańców w wysokości 55 % kwoty bazowej określonej w ustawie 

budżetowej dla osób zajmujących kierownicze stanowiska państwowe na podstawie 

przepisów ustawy z dnia 23 grudnia 1999 r. o kształtowaniu wynagrodzeń  

w państwowej sferze budżetowej oraz zmianie niektórych ustaw (Dz. U. z 2015 poz. 

2030 z poźn. zm.), 

 powyżej 500 mieszkańców do 1000 mieszkańców w wysokości 60 % kwoty bazowej 

określonej w ustawie budżetowej dla osób zajmujących kierownicze stanowiska 

państwowe na podstawie przepisów ustawy z dnia 23 grudnia 1999 r. o kształtowaniu 
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wynagrodzeń w państwowej sferze budżetowej oraz zmianie niektórych ustaw (Dz. U. 

z 2015 poz. 2030 z poźn. zm.), 

 powyżej 1000 mieszkańców w wysokości 65 % kwoty bazowej określonej w ustawie 

budżetowej dla osób zajmujących kierownicze stanowiska państwowe na podstawie 

przepisów ustawy z dnia 23 grudnia 1999 r. o kształtowaniu wynagrodzeń  

w państwowej sferze budżetowej oraz zmianie niektórych ustaw (Dz. U. z 2015 poz. 

2030 z poźn. zm.). 

b) wynagrodzenia zmiennego zależnego od wysokości i ilości wpłat kwartalnych, 

obliczanego według następującego wzoru: 

 

0,25 zł. x L + 0,02 x K, gdzie: 

L – liczba podatników, od których została pobrana rata kwartalna podatku, 

K- całkowita kwota raty podatku, która została pobrana. 

  

Opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna. 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Radny Ryszard Kałaczyński powiedział, że przeanalizował projekt tejże uchwały w domu 

stwierdzając że propozycja jest niewystarczająca. Jest to płatność kwartalna i te 100,00 zł to 

mało. Radny wstawił się przy tym za Sołtys Wituni - swojego okręgu wyborczego, której 

zakres obowiązków w stosunku do lat ubiegłych znacznie się zwiększył, natomiast prowizja  

z poboru podatku praktycznie zerowa, bo większość płaci w banku, przelewem internetowym, 

bądź w kasie UM. Uważała, że stawka bazowa 55% do 500 mieszkańców i 60 % do 1000 

mieszkańców jest za niska. Proponował pozostawić 55% stawki bazowej w przypadku 

sołectw do 500 mieszkańców, zwiększyć stawkę w sołectwach do 1000 mieszkańców o 5%, 

tak by była ona na poziomie 65%, natomiast w przypadku sołectwa powyżej 1000 

mieszkańców zastosować stawkę 70%. Sołectwa chcą się rozwijać, to co zostało 

zaproponowane, to takie trochę „ochłapy” dlatego też radny wniósł jak powyżej. 

Skarbnik Gminy Więcbork ustosunkowując się do powyższego zapytała, czy radny jest  

w stanie wskazać na osobę z sali, która jest w pełni usatysfakcjonowana z wysokości swojego 

uposażenia. Według niej takiej osoby nie ma. Po drugie przy decyzji należy „mierzyć siły na 

zamiary” tzn. decyzje w tej sprawie muszą mieć swoje pokrycie w budżecie. Jeżeli radny 

wskaże źródło finansowania swojej propozycji bez uszczerbku w realizacji zadań własnych 

Gminy, to można to zrealizować. Pytanie tylko komu wcześniej te środki zabrać żeby 

dołożyć.  

Radny Kałaczyński przekonywał, że sołtys niezależnie od tego ile dostanie będzie 

zadowolony, bo wykonuje swoją pracę  nie dla zarobku ale społecznie, podobnie jak radny. 

Środki na ten cel mogą pochodzić, zdaniem radnego, z oszczędności powstałych na różnych 

działach budżetu Gminy. Na zakupienie pompy za dwadzieścia parę tysięcy do wcześniej 

nabytego ciągnika znalazły się pieniądze i to rozumie. Czy podniesienie sołtysom o 50,00 zł  

na kwartał uposażenia, to takie duże pieniądze?  

Przewodnicząca RM zwróciła uwagę, że wszyscy zgodni są, co do tego że proponowana 

podwyżka nie jest w wysokości, którą tak naprawdę chcieliby zaproponować Burmistrz  

i Rada. Uważa jednak, że jeżeli pojawi się taka możliwość Rada pochyli się nad tą uchwałą 

po raz kolejny. 
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Burmistrz Więcborka wskazał, że przygotowany projekt uchwały został  omówiony  

z sołtysami na spotkaniu z nimi w Dniu Sołtysa. Oczywiście zgadza się z tym, że to 

uposażenie zawsze mogłoby być wyższe. Niejednokrotnie podkreśla i dziękuje wszystkim 

sołtysom za ich działalność społeczną, bo taka jest ta właśnie praca i  nie są to pieniądze, 

które są w stanie ją wynagrodzić. Obecni na spotkaniu sołtysi, pozytywnie zaakceptowali 

projekt omawianej uchwały. Komisja Budżetu, która również omawiała projekt, również 

wyraziła opinię pozytywną. Nie ukrywa, że sam również chciałby zaproponować więcej ale 

trzeba pamiętać o tym, że potrzeby gminy Więcbork są nieproporcjonalnie wyższe od 

możliwości. Ze swojej strony stara się szukać oszczędności na każdym kroku: zmniejszył 

swoje uposażenie, w Gminie nie ma sekretarza, a zaoszczędzone środki przeznaczane są na 

inwestycje, utrzymanie dróg, utrzymanie szkół itd. Każdorazowe wydatkowanie środków 

poprzedzone jest wnikliwą analizą. Kończąc Burmistrz podał, że podtrzymuje swoją 

propozycję zawartą w projekcie uchwały. Ma świadomość tego, że te uposażenia powinny 

być większe ale w tej chwili nie ma na to środków. Trzeba zdecydować, czy wydajemy na 

wynagrodzenia radnych, sołtysów i pracowników, czy optymalizujemy wydatki i jak 

najwięcej przeznaczamy na inwestowanie w infrastrukturę, z której korzystamy na co dzień.  

Jeżeli radny zgłosił swoją propozycję, jako wniosek formalny należy go przegłosować.   

Radny Andrzej Wenda podkreślił, że nie należy dzielić sołtysów na „lepszych i gorszych”. 

Można ewentualnie dostać statuetkę bądź jej nie dostać za aktywność. Podzielić jest bardzo 

łatwo, gorzej potem to pogodzić. 

Radna Łańska przypomniała ubiegłoroczne spotkanie z sołtysami, gdzie Sołtys sołectwa 

Lubcza złożyła wniosek o podniesienie uposażenia sołtysów. Rada dotrzymuje obietnicy 

danej na tymże spotkaniu i przedkłada stosowny projekt. Być może nie jest to tyle ile sołtysi 

chcieliby otrzymać i radna ma tego świadomość ale po to spotykają się w takim gronie, aby 

Państwa sołtysów wysłuchać. Nie wykluczone, że za rok nadarzy się znowu taka okazja, by 

po raz kolejny decyzję w tej sprawie podjąć.  

Radny i sołtys p. Stanisław Piłka potwierdził, że na spotkaniu z sołtysami Burmistrz  

przedstawił, jaka jest proponowana podwyżka i uważa, że nie należy zmieniać czegoś,  

co zostało zaakceptowane. Może za rok dwa, znowu nadarzy się sposobność podwyżki  

i w podobnej do tej zaproponowanej dziś formy uposażenie zostanie zmienione. Sugestia 

zmiany podana przez radnego Kołaczyńskiego to promowanie wsi dużych zwartych, gdzie co 

prawda mieszkańców jest więcej ale dostępność do nich łatwiejsza. W przypadku jego 

sołectwa, mieszkańców jest mniej ale dotarcie do nich w terenie znacznie trudniejsze.  

Radny i sołtys p. Antczak podziękował radnemu Kałaczyńskiemu, że walczy o sołtysów ale 

rzeczywiście na spotkaniu z sołtysami ta propozycja Burmistrza, która został przedstawiona 

na sesji została pozytywnie przyjęta. Należy podziękować Burmistrzowi i Skarbnik Gminy, że 

pochylili się nad problemem i przygotowali stosowny projekt uchwały.  

Sołtys sołectwa Lubcza również odwołała się do ustaleń powziętych na spotkaniu  

z Sołtysami i uważała, że ma tu o czym dyskutować. Sołtysi zgodzili się na propozycję 

Burmistrza, bo „lepsze coś niż nic”. Natomiast takie dzielenie, jakie sugerował radny 

Kałaczyński wywołałoby według niej wielkie poruszenie wśród sołtysów. 

Sołtys sołectwa Jeleń powiedziała, że jest sołtysem od dwudziestu lat i docenia tą nawet 

minimalną podwyżkę. Wierzy, że może w przyszłym roku uda się znowu podnieść to 

uposażenie. Pamięta jeszcze czasy, kiedy walczono o każdy grosz i dopiero bunt spowodował, 

że parę groszy sołtysi otrzymali. Teraz cieszy to, że „bez walki” ktoś o sołtysach pomyślał  

i dostrzegł ich pracę. Zatem i oni  doceniają, że ktoś docenia ich. 
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Sołtys sołectwa Sypniewo dołączyła do podziękowań, podkreślając fakt, że bez upomnień 

Burmistrz pamiętał o sołtysach. Pytała też kiedy konkretnie i za jaki okres następuje wypłata 

uposażenia sołtysom. 

Skarbnik Gminy Więcbork odpowiedziała, że wypłata ta następuje zawsze po wpłacie rat 

podatków i opłat. 

Radny Kałaczyński  powiedział, że intencje jego propozycji zostały źle odczytane. Stanął  

w tym momencie po stronie sołtysów i chciał dla nich zawalczyć o większe środki. Jest 

radnym i ma prawo wnioskować. Nie musi akceptować tego, co wcześniej zostało uzgodnione 

ale nie robi tego absolutnie nikomu na złość.  

Przewodnicząca RM przypomniała, że wniosek formalny radnego jeżeli ten go podtrzymuje 

musi być poparty źródłem finansowania złożonej propozycji. 

Radny Kołaczyński w związku z powyższym wycofał złożony wniosek formalny. 

Jednocześnie powiedział, że „trzyma za słowo” Burmistrza, że za rok znowu pomyśli  

o sołtysach i do tematu ich uposażenia powróci. 

Burmistrz Więcborka  sprostował, że kilkakrotnie podkreślał, że wynagrodzenie sołtysów 

nie jest za ich rzeczywiście wykonywaną pracę, bo ta jest społeczna. Natomiast w żadnym 

momencie nie powiedział, że za rok, czy pół roku nastąpi zmiana tej uchwały.  

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i przystąpiono do głosowania. 

Na sali 14 radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 

Ad.12 Projekty uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Więcbork na rok 2016. 

Omówiła Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk. 

Zmiany dotyczyły: 

1. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 60016 § 0840 o kwotę 659,00 zł. dokonano z tytułu 

wpływu dochodów ze sprzedaży złomu. 

2. Zwiększenia planu dochodów majątkowych w rozdz. 60016 § 0870 o kwotę 40.000,00 zł. 

dokonano z tytułu wpływu dochodów ze sprzedaży równiarki drogowej. 

3. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 71095 § 0970 o kwotę 2.015,00 zł. dokonano  

z tytułu wpływu odszkodowania od firmy ubezpieczeniowej w związku z uszkodzeniem 

infrastruktury targowiska. 

4. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75011 § 0690 o kwotę 2.000,00 zł. dokonano  

z tytułu wpływu dochodów z tytułu opłaty za zawarcie związku małżeńskiego poza 

urzędem stanu cywilnego. 

5. Zmniejszenia planu wydatków w rozdz. 75011 § 2010 o kwotę 6.900,00 zł. dokonano na 

podstawie pisma Wojewody Kujawsko - Pomorskiego nr WFB.I.3120.1.36.2016/26 z dnia 

23 marca 2016 r. w sprawie ostatecznych kwot dotacji dla Gminy Więcbork ustalonych w 

oparciu o budżet państwa na 2016 r. 

6. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75011 § 2360 o kwotę 10,00 zł. dokonano z tytułu 

wpływu dochodów związanych z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej oraz 

innych zadań zleconych. 

7. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75023 § 0970 o kwotę 40.000,00 zł. dokonano  
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z tytułu zwrotu części podatku VAT od wydatków administracyjnych za lata 2011-2012. 

8. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75101 § 2010 o kwotę 13.334,00 zł. dokonano na 

podstawie pisma Krajowego Biura Wyborczego Delegatura Bydgoszcz nr DBD-3101-5/16 

z dnia 23 marca 2016 r. w sprawie zwiększenia dotacji z przeznaczeniem na zakup 

przezroczystych urn wyborczych. 

9. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75621 § 0010 o kwotę 21.398,00 zł. dokonano na 

podstawie pisma Ministra Finansów nr ST3.4750.4.2016 z dnia 16 marca 2016 r.  

w sprawie ostatecznych kwot subwencji i udziałów dla Gminy Więcbork ustalonych  

w oparciu o budżet państwa na 2016 r. 

10. Zmniejszenia planu dochodów w rozdz. 75801 § 2920 o kwotę 150.905,00,00 zł. dokonano 

na podstawie pisma Ministra Finansów nr ST3.4750.4.2016 z dnia 16 marca 2016 r.  

w sprawie ostatecznych kwot subwencji i udziałów dla Gminy Więcbork ustalonych  

w oparciu o budżet państwa na 2016 r. 

11. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75814 § 0960 o kwotę 2.305,00 zł. dokonano  

z tytułu darowizny przeznaczonej dla SP w Więcborku od PZU na poprawę 

bezpieczeństwa w szkole. 

12. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80101 § 0970 o kwotę 600,00 zł. dokonano  

z uwagi na wpływ dochodów z tytułu wpłat od kontrahentów zaległych płatności. 

13. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80114 § 0970 o kwotę 1.400,00 zł. dokonano  

z uwagi na wpływ dochodów z tytułu kwot ściągniętych egzekucyjnie od byłego 

pracownika. 

14. Zmniejszenia planu wydatków w rozdz. 85203 § 2010 o kwotę  13.400,00 zł. dokonano na 

podstawie pisma Wojewody Kujawsko - Pomorskiego nr WFB.I.3120.1.36.2016/26 z dnia 

23 marca 2016 r. w sprawie ostatecznych kwot dotacji dla Gminy Więcbork ustalonych  

w oparciu o budżet państwa na 2016 r. 

15. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 85212 § 2360 o kwotę 2.000,00 zł. dokonano  

z uwagi na wpływ dochodów związanych z realizacją zadań z zakresu administracji 

rządowej oraz innych zadań zleconych. 

16. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 85219 § 2030 o kwotę 600,00 zł. dokonano na 

podstawie pisma Wojewody Kujawsko - Pomorskiego nr WFB.I.3120.1.36.2016/26 z dnia 

23 marca 2016 r. w sprawie ostatecznych kwot dotacji dla Gminy Więcbork ustalonych  

w oparciu o budżet państwa na 2016 r. 

17. Zmian w planie dochodów w rozdz. 85295 o kwotę  13.500,00 zł. polegającej na zmianie 

klasyfikacji budżetowej z § 2010 na § 6310 dokonano na podstawie pisma Wojewody 

Kujawsko - Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.10.2016/11 z dnia 25 marca 2016 r. w sprawie 

przeniesienia planu wydatków budżetowych między paragrafami na wniosek jst. 

18. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 85415 § 2030 o kwotę 178.858,00 zł. dokonano na 

podstawie pisma Wojewody Kujawsko - Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.7.2016/26 z dnia 

24 marca 2016 r. w sprawie zwiększenia dotacji z przeznaczeniem na dofinansowanie 

świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów. 

19. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 90001 § 0830 o kwotę 6.920,00 zł. dokonano  

z uwagi na wpływ dochodów z tytułu sprzedaży przyłącza energetycznego do kanalizacji 

deszczowej w Sypniewie. 

20. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 90002 § 0910 o kwotę 500,00 zł. dokonano  

z uwagi na wpływ odsetek od zaległości z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

21. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 90005 § 2460 o kwotę 18.450,00 zł. dokonano  

z uwagi na otrzymanie z WFOŚiGW w Toruniu promesy udzielenia dotacji na 

opracowanie Programu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Więcbork. 

22. Zwiększenie planu wydatków budżetowych w rozdz. 01030 § 2850 o kwotę 7.000,00 zł. 

dokonano w celu zabezpieczenia środków na wpłaty Gminy Więcbork na rzecz izby 
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rolniczej w wysokości 2% uzyskanych wpływów z podatku rolnego. 

23. Zmian w planie wydatków budżetowych w rozdz. 60016 § 4210 oraz rozdz. 92109 § 4210 

o kwotę 6.000,00 zł. dokonano dla prawidłowej realizacji przedsięwzięć wykonywanych 

przez Sołectwo Pęperzyn w ramach funduszu sołeckiego zgodnie z uchwałą Nr 1/2016 

Zebrania Wiejskiego Sołectwa Pęperzyn z dnia 09.02.2016 r. 

24. Zwiększenie planu wydatków budżetowych w rozdz. 60016  § 4270 o kwotę 75.000,00 zł. 

dokonano w celu zapewnienia środków finansowych z przeznaczeniem na remont  

ul. Dworcowej w Więcborku (25.000,00 zł.) oraz remont ul. Kwiatowej i Szkolnej  

w Sypniewie (50.000,00 zł.) 

25. Zwiększenie planu wydatków budżetowych w rozdz. 60016  § 4300 o kwotę 25.000,00 zł. 

dokonano w celu zapewnienia środków finansowych z przeznaczeniem na wykonanie 

ewidencji i numeracji dróg gminnych. 

26. Zwiększenie w planie wydatków inwestycyjnych w rozdz. 60016 § 6060 o kwotę 

45.000,00 zł. dokonano w celu wykonania nowego zadania inwestycyjnego pn.: 

 Zakup kosiarki bijakowej (20.000,00 zł.), 

 Zakup samochodu dostawczego do 3,5 tony, podwójna kabina - brygadówka 

(25.000,00 zł.) 

27. Zwiększenie planu wydatków budżetowych w rozdz. 71095 § 4210 o kwotę 5.515,00 zł. 

dokonano w celu zapewnienia środków finansowych z przeznaczeniem na zakup 2 kamer 

monitoringu na targowisko (3.500,00 zł.) i zwiększono plan o kwotę odszkodowania  

z przeznaczeniem na naprawę uszkodzonego ogrodzenia na targowisku. 

28. Zwiększenie planu wydatków budżetowych w rozdz. 71095 § 4300 o kwotę 1.250,00 zł. 

dokonano w celu zapewnienia środków finansowych z przeznaczeniem na abonament  

za monitoring na targowisku. 

29. Zwiększenie planu wydatków budżetowych w rozdz. 75011 § 4010 o kwotę 500,00 zł. 

dokonano celu wypłaty dodatku do wynagrodzenia za udzielanie ślubów poza siedzibą 

USC w Więcborku. 

30. Zmniejszenia planu wydatków budżetowych w rozdz. 75011 § 4260 o kwotę 6.900,00 zł. 

dokonano na podstawie pisma Wojewody Kujawsko - Pomorskiego  

nr WFB.I.3120.1.36.2016/26 z dnia 23 marca 2016 r. w sprawie ostatecznych kwot dotacji 

dla Gminy Więcbork ustalonych w oparciu o budżet państwa na 2016 r. 

31. Zwiększenie planu wydatków budżetowych w rozdz. 75023 § 4010 o kwotę 13.500,00 zł. 

dokonano w celu zapewnienia środków finansowych z przeznaczeniem na wypłatę 

nagrody jubileuszowej. 

32. Zwiększenie planu wydatków budżetowych w rozdz. 75023 § 4300 o kwotę 12.100,00 zł. 

dokonano w celu zapewnienia środków finansowych z przeznaczeniem na obsługę prawną 

w związku z odzyskanym podatkiem VAT od wydatków administracyjnych. 

33. Zwiększenie planu wydatków budżetowych w rozdz. 75023 § 4430 o kwotę 4.000,00 zł. 

dokonano w celu zapewnienia środków finansowych z przeznaczeniem na pokrycie 

kosztów ubezpieczenia mienia gminnego. 

34. Zwiększenia planu wydatków w rozdz. 75101  § 4210 o kwotę  13.334,00 zł. dokonano  

na podstawie pisma Krajowego Biura Wyborczego Delegatura Bydgoszcz nr DBD-3101-

5/16 z dnia 23 marca 2016 r. w sprawie zwiększenia dotacji z przeznaczeniem na zakup 

przezroczystych urn wyborczych. 

35. Zmniejszenia planu wydatków w rozdz. 75702 § 8110 o kwotę 71.713,00 zł. dokonano  

w związku z pojawieniem się oszczędności (utrzymujące się niskie  stopy procentowe)  

i możliwością sfinansowania zadań ujętych w niniejszym uzasadnieniu. 

36. Zmiany w planie wydatków budżetowych w dziale 801 i 854 podyktowane zostały 

zmniejszeniem kwoty subwencji oświatowej przeznaczonej dla Gminy Więcbork. 

37. Zmniejszenia planu wydatków w rozdz. 85203  § 4260 o kwotę  13.400,00 zł. dokonano na 

podstawie pisma Wojewody Kujawsko - Pomorskiego nr WFB.I.3120.1.36.2016/26 z dnia 
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23 marca 2016 r. w sprawie ostatecznych kwot dotacji dla Gminy Więcbork ustalonych  

w oparciu o budżet państwa na 2016 r. 

38. Zwiększenia planu wydatków w rozdz. 85219 § 4010 o kwotę 600,00 zł. dokonano na 

podstawie pisma Wojewody Kujawsko - Pomorskiego nr WFB.I.3120.1.36.2016/26 z dnia 

23 marca 2016 r. w sprawie ostatecznych kwot dotacji dla Gminy Więcbork ustalonych  

w oparciu o budżet państwa na 2016 r. 

39. Zwiększenie w planie wydatków inwestycyjnych w rozdz. 85295 § 6060 o kwotę 

13.500,00 zł. dokonano w celu wykonania nowego zadania inwestycyjnego pn.: 

 Zakup kserokopiarki Kyocera FS-6525 MFP (5.500,00 zł.), 

 Zakup zestawów komputerowych szt. 2 (8.000,00 zł.) 

40. Zwiększenie w planie wydatków inwestycyjnych w rozdz. 80101 § 6050 o kwotę 3.000,00 

zł. dokonano w celu wykonania nowego zadania inwestycyjnego pn.: „Termomodernizacja 

budynków placówek oświatowych na terenie Gminy Więcbork - Szkoła Podstawowa  

w Zakrzewku i Zespół Szkół w Jastrzębcu". 

41. Zwiększenia planu wydatków w rozdz. 85415 § 3260 o kwotę 178.858,00 zł. dokonano na 

podstawie pisma Wojewody Kujawsko - Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.7.2016/26 z dnia 

24 marca 2016 r. w sprawie zwiększenia dotacji z przeznaczeniem na dofinansowanie 

świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów. 

42. Zwiększenie w planie wydatków inwestycyjnych w rozdz. 90001 § 6050 o kwotę 3.300,00 

zł. dokonano w celu kontynuacji zadania inwestycyjnego pn.: „Budowa kanalizacji 

sanitarnej wraz z przepompownią we wsi Runowo Kraj." (opłaty za wykonanie przyłączy 

elektrycznych do tłoczni). 

43. Zmiany w planie wydatków w rozdz. 92109 o łączną kwotę 12.500,00 zł. dokonano w celu 

kontynuacji zadania inwestycyjnego pn.: „Termomodernizacja budynku Miejsko-

Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku" (studium wykonalności, ekspertyza 

ornitologiczna, aktualizacja kosztorysów). 

 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna. 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję zgłaszając pytanie do punktu czternastego 

uzasadnienia, odnośnie zmniejszenia wydatków w rozdziale 85223. Rozumie, że jest to efekt 

zmniejszenia dotacji ale z czego ono wynika. 

Skarbnik Gminy Więcbork odpowiedziała, że pismo tego nie wyjaśnia. Jak zawsze podaje 

jedynie sztywne kwoty, których należy się trzymać. Przyczyny nie są nigdy podawane. 

Dotyczy to jednostek: Środowiskowego Domu Samopomocy, Urzędu Stanu Cywilnego.  

O kwotę 600,00 zł zwiększono jedynie dotacje na Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej. 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

Na sali 14 radnych 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

Z sesji ubył radny Andrzej Wenda /obecnych 13 radnych/ 

Ad.13 Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork 

omówiła również Skarbnik Gminy Więcbork. 

 

Dane finansowe roku 2016 zostały uaktualnione z uwagi na zmiany w budżecie jakie miały 

miejsce w I kw. tego roku. Ponadto, zakończenie roku 2015 wymusiło uzupełnienie WPF  
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o dane faktyczne dotyczące wykonania budżetu. To z kolei przełożyło się na korektę danych 

w zakresie kwoty długu, w tym kwoty długu planowanej do spłaty z wydatków budżetu oraz 

wydatków zmniejszających dług. 

W załączniku przedsięwzięć dokonano zmian polegających na: 

1. usunięciu zadania pn.: „Przebudowa zjazdu do świetlicy wiejskiej w Czarmuniu” z uwagi 

na jego wykonanie w 2015 r., 

2. przesunięciu realizacji zadania pn.: „Budowa dróg gminnych wraz z odwodnieniem  

i zbiornikiem retencyjnym na os. Piastowskim w Więcborku” z roku 2017 na 2016, 

zgodnie z załącznikiem inwestycyjnym do uchwały budżetowej Gminy Więcbork na 2016 

rok, 

3. przesunięciu realizacji zadania pn.: „Budowa oświetlenia ulicznego w ciągu ulicy 

Gdańskiej w Więcborku” z roku 2018 na 2016, zgodnie z załącznikiem inwestycyjnym do 

uchwały budżetowej Gminy Więcbork na 2016 rok, 

4. uaktualnieniu danych finansowych w oparciu o dane za rok 2015 do przedsięwzięcia pn.: 

„Dostawa (leasing operacyjny) fabrycznie nowej równiarki drogowej”. 

 

Uwag nie wniesiono 

 

Na sali 13 radnych 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Ad. 14 Odpowiedzi na interpelacje iż zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski. 

/Odp. na interp. radnego S. Posieczka/ 

 W kwestii uporządkowania terenu po położeniu światłowodów Gmina Więcbork zwróci 

się do inwestora. Umowa dotycząca inwestycji zawiera punkt  mówiący o konieczności 

przywrócenia nawierzchni do stanu pierwotnego, zatem zobowiązany jest do wywiązania 

się z ustaleń zawartych w decyzji. 

 Sprawa torowiska poruszona została przez Burmistrza na spotkaniu z przedstawicielami 

PKP w Gdańsku, o której szerzej mówił na poprzedniej sesji.  Wówczas został 

zapewniony przez dyrektora, że wydane zostaną odpowiednie dyspozycje związane  

z uprzątnięciem terenu po zakończeniu prac. Niemniej Gmina będzie monitorować, jak 

proces ten przebiega. 

 Gmina nie jest właścicielem mostu znajdującego się w okolicach Sypniewa. Analizowana 

jest możliwość przejęcia tej infrastruktury. Gmina zwróci się do PKP w sprawie 

ewentualnej rozbiórki mostu. Są firmy, które dokonają demontażu w zamian za pozyskany 

w ten sposób materiał. 

/Odp. na interp. radnego R. Kalaczyńskiego/  

 Należy ubolewać nad tym, że przy przygotowaniu projektu na budowę chodnika wzdłuż 

drogi wojewódzkiej problem ten nie został zauważony i rozwiązany, bo dziś już do tego 

nie trzeba byłoby wracać. Po zebraniu sołeckim w sołectwie Witunia Gmina zwróciła się 

do Zarządu Dróg Wojewódzkich o wytyczenie dwóch przejść przy ulicy Runowskiej  

i ulicy Ogrodowej. W piśmie zwrotnym ZDW wskazuje, iż wyznaczenie przejść przy 

wskazanych miejscach na dzień dzisiejszy jest niemożliwe ze względu na brak chodnika 
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oraz azyli dla pieszych po prawej stronie drogi. Proponowane przejście winno być 

również dostatecznie doświetlone. Obiektywnej oceny będzie można dokonać dopiero  

w momencie sprzyjających warunków atmosferycznych oraz większej wiedzy  

o kierunkach i natężeniu ruchu pieszych na przedmiotowym odcinku drogi. Gmina ze 

swej strony będzie monitowała o to, by wskazane powyżej czynności zostały wykonane, 

jak najszybciej, aby była możliwość realizacji tego zadania. 

 Rada Miejska podejmowała uchwałę dotyczącą możliwości wykupienia podwórek. Nie 

było mowy o ogródkach. Natomiast jeżeli chodzi o wykup działek, czy nieruchomości 

każdorazowo Rada otrzymuje te informacje i razem podejmowane są decyzje w ww. 

sprawach. Być może ktoś coś źle zinterpretował i stąd nieścisłości. Jeżeli chodzi o jakąś 

konkretną sytuację, to Burmistrz zaprasza radnego do UM w celu wyjaśnienia. 

/Odp. na interp. radnego A. Wendy/  

 Sprawa wniesiona przez radnego tj. awaria sygnalizacji na ul. Złotowskiej, zgłoszona 

została do Zarządu Dróg Wojewódzkich i w tej chwili Gmina oczekuje na interwencję 

osób do tego wyznaczonych.  

Odnośnie zgłoszonej przez Radnego Kałaczyńskiego sprawy budynku przy ulicy 

Kasztanowej w Więcborku Burmistrz poprosił o wyjaśnienia Zarządców nieruchomości  

tj. Zakład Gospodarki Komunalnej w Więcborku. 

Dyrektor ZGK mówił, że na interwencje Burmistrza Więcborka wspólnie z Kierownikiem  

p. Piotrem Węgrzynem udał się na ww. posesję. Jest do budynek dwuklatkowy, w każdej  

z nich są po trzy mieszkania. Piwnice mieszkań z pierwszej klatki zlokalizowane są w klatce 

drugiej. Panował tam rzeczywiście nieład ale przekonano mieszkańców, aby dbali o posesję, 

sporządzono też grafik sprzątania. Budynek wymaga naprawy dachu, potem należałoby 

wymalować klatki schodowe. Generalnie, jednak to mieszkańcy winni dbać o czystość 

swojego otoczenia. 

Kierownik ds. Inwestycji i Zasobów Komunalnych stwierdził, że otoczenie zależy przede 

wszystkim od nas samych i jeżeli ktoś nie potrafi posprzątać swojego korytarza, jak to o nim 

świadczy. Jest oczywiście możliwość wynajęcia sprzątaczki, bo są takie wspólnoty, które to 

uczyniły i nie ma tam podobnego problemu. W tym przypadku nie mówimy o wspólnocie,  

a o budynku w stu procentach należącym do Gminy. Na dzień dzisiejszy sporządzony został 

grafik sprzątania zgodnie z którym lokatorzy mają sprzątać klatki schodowe i obecnie jest to 

realizowane. Remont, jakiego wymaga posesja, to wspomniana powyżej naprawa dachu, 

która będzie kosztowną inwestycją. Wcześniej dokonano częściowej wymiany okien.  

Przewodnicząca RM zgodziła się, że być może temat ten nie powinien stawać na sesji ale 

dziwnym trafem pojawia się i to nie po raz pierwszy. Nie zgada się natomiast z tym, że ZGK 

nie powinny obchodzić pewne rzeczy, gdyż bierze on niemałe pieniądze za administrowanie 

budynkami będącymi własnością Gminy, czy wspólnot mieszkaniowych. Skoro tak, to 

instytucja ta powinna budynek sprawdzać, doglądać, pilnować, a jeżeli nie to samemu zakasać 

rękawy i coś zrobić.  

Radny Kałaczyński wskazał, że powszechnie wiadomo, jacy lokatorzy zasiedlają 

przedmiotowy budynek. Głównie chodzi tu o rodziny różnie radzące sobie w życiu. Kiedyś, 

jednak Gmina wyciągnęła do nich pomocną dłoń i te lokale im przydzieliła. Zapomniano 

jednak według niego o ustaleniu pewnych reguł. O piwnice nikt nie dba, bo przynależą one do 

lokali z sąsiedniej klatki schodowej i nikt za nie płaci, nie ma też na nich odpowiedniego 

przyporządkowania do konkretnego właściciela czy mieszkania. Lokatorka trzyma rower  

w łazience, a na dole są cztery zamknięte piwnice, które nie wiadomo do kogo należą. 



23 
 

Przewodnicząca RM przekonywała, że najistotniejsze jest to, że zarządca nie panuje nie 

tylko nad tą jedną posesją ale tak naprawdę nie panuje nad żadną z posesji, która administruje. 

Zawsze mówi się cyt.: „ludzie dogadajcie się, to wszystko zależy od was”, to po co jest 

administrator?” – koniec cytatu. Uważała, że najwłaściwszym rozwiązaniem byłoby 

wprowadzenie ogólnych zasad dotyczących mieszkań będących we władaniu Gminy, czy 

wspólnot mieszkaniowych.  

Wicestarosta Powiatu zabierając głos powiedział, że nie chciałby stawać w niczyjej obronie 

ale mieszkania, o których mowa, były ostatnimi mieszkaniami komunalnymi, które udało się 

jako wolne przeznaczyć pod zasiedlenie. Później nie było już żadnych mieszkań 

komunalnych, a i dzisiaj nie ma żadnych, które mogłyby ewentualnie być przeznaczone do 

eksmisji. Patrząc wstecz uważa, że to jest jedyna metoda na lokatorów nie wywiązujących się 

ze swoich obowiązków tj. nie płacących za użytkowanie, nie utrzymujących należytego 

porządku itp. W takim przypadku „zsyłano” taką osobę „gdzieś tam” do jakiejś miejscowości, 

gdzie było mieszkanie komunalne puste. Z tego, co wie na dziś nie ma takich możliwości. 

Gdyby były, byłby to jakiś argument. 

Radny Kałaczyński zmieniając temat nawiązał też do poruszanej w interpelacjach kwestii 

sprzedaży podwórek. Mówił, że na spotkaniu wspólnoty budynku z ul. Gdańskiej Kierownik 

Referatu Inwestycji /…/ UM poinformował o możliwości wykupu podwórka i działki. 

Natomiast przy tej posesji jest duża Gminna działka. 

Duża Gminna działka najprawdopodobniej stanowi całość z posesją. Podobnie jak u mnie jest 

cała gminna działka 1100m w tym są trzy ogródki przydomowe wchodzące w skład tzw. 

podwórka. Jeżeli coś jest jedną działką i nie ma możliwości wyodrębnienia czegoś, to będzie 

to sprzedawane jako całość. Jeżeli z kolei istnieje jakakolwiek możliwość oddzielenia części 

działki i sprzedania jej jako działki np. budowlanej to tak zostanie to zrobione. Tak tłumaczył 

to Inspektor UM przy podejmowaniu uchwały w tej sprawie. Oznacza to, że każdy przypadek 

będzie rozpatrywany indywidualnie. Najprawdopodobniej ktoś zrozumiał coś nie tak, jak 

trzeba i powinien w Urzędzie wyjaśnić wątpliwości – mówiła Przewodnicząca RM. 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

Ad. 15 Wolne nioski i informacje. 

Przewodnicząca RM poinformowała, że kolejna sesja odbędzie się 27 kwietnia 2016r. 

Ponieważ, w ramach gminnych obchodów 1050-lecia Chrztu Polski zamierza się 

zorganizować kilka imprez o szerszym zasięgu, a w dniu zaplanowanej sesji Ksiądz z 

Runowa Krajeńskiego organizuje wykład na temat chrztu Polski i architektury sakralnej o 

godz. 11:00 jest propozycja, by sesja odbyła się w Runowie i rozpoczęła o godz. 8:00, bądź w 

Więcborku również o tej godzinie, następnie po sesji wyjazd do Runowa. Decyzja należy do 

radnych: Runowo, bądź Więcbork lub inny termin sesji. 

Radni zdecydowali o odbyciu sesji 27 kwietnia 2016r w Runowie z początkiem o godz. 8:00. 

Przewodnicząca RM przypomniała również radnym o konieczności złożenia oświadczenia 

majątkowego do końca kwietnia br. 

Radny Ryszard Kałaczyński zaprosił wszystkich obecnych na swój 500-setny maraton, 

który odbędzie się w najbliższą niedzielę. Start o godz. 12:00, a o godz. 17:00 poczęstunek. 

Burmistrz Więcborka prosił radnych, aby wypowiedzi swoje opierali na faktach. Jeżeli ktoś 

kto był na sesji usłyszał, że kupiliśmy ciągnik, a potem 20.000,00 zł Gmina wydała na zakup 

pompy może być  rzeczywiście zatrwożona. Zapewnił, że nic takiego nie miało miejsca, 
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zatem przed podaniem takiej informacji należałoby to wcześniej sprawdzić.  Na pewno nie 

przedłożyłby Radzie projektu uchwały w którym zakładałby zakup ciągnika za 80.000,00 zł  

i wydatkowanie 20.000,00 zł na wymianę w nim pompy. Nie sprostowano tego wcześniej ale 

ten kto był i usłyszał taką błędną informację zastanawia się nad tym „co w tej Gminie się 

wyczynia”. Uściślając, chodziło o sprężarkę, nie pompę i łączny koszt z montażem  

i robocizną wyniósł około 2.000,00 zł. Burmistrz poinformował również, że w opracowaniu 

jest nowa strona internetowa Gminy Więcbork w związku z czym zachodzi konieczność, by 

radni, którzy korzystają z konta mailowego poinformowali, czy korzystają z tych skrzynek  

i w jaki sposób. Ci radni którzy korzystają z Outlooka ściągają informacje bezpośrednio na 

komputer natomiast ci którzy logują się bezpośrednio na pocztę „trol”  musieliby ściągnęli 

wszystkie istotne dla nich wiadomości i informacje przed zmianą ostateczną strony 

internetowej. 

Radna Anna Łańska przekazała radnym informację, że Gmina dostała od Starostwa 

Powiatowego „w spadku” drogę przy ulicy I Armii Wojska Polskiego. Droga przekazana 

został w stanie opłakanym , a dostała ją dzięki temu, ze Starostwo wystąpiło do Wojewody  

o komunalizację. Było w tej sprawie jedno spotkanie z Burmistrzem Więcborka i droga 

została przekazana. Radnym natomiast przyjdzie się zmierzyć z kolejną inwestycją tj. 

remontem ww. drogi. W takim układzie Gmina będzie musiała wyremontować drogę przy ul 

Dworcowej, która prawdopodobnie przejmie i dodatkowo I AWP, która została przekazana 

Gminie przez Wojewodę na wniosek p. Starosty. 

Wicestarosta Powiatu powiedział, że wczoraj Starosta otrzymał od Wojewody decyzję na 

komunalizację dziesięciu gruntów pod drogami powiatowymi. Wojewoda sam podjął taką 

decyzję, że grunty należące do Skarbu Państwa zostają przekazane pod drogi powiatowe. 

Kontynuując mówił, ze już w ubiegłym roku Starosta spotkał się z Burmistrzem Więcborka  

i mówił o propozycji zrobienia drogi przy I AWP drogą gminną. Pierwszym powodem jest to, 

że gmina ma możliwość wzięcia na remont tej drogi kwoty 200.000,00 zł z odszkodowania z 

realizacji inwestycji budowy ronda, które Gmina może uzyskać, Powiat już nie. Po drugie 

zmieniły się przepisy i parametry dróg powiatowych i gminnych zmieniły się. Na dziś droga 

przy I AWP ma parametry gminne nie powiatowe, a gdyby miała pozostać powiatowa 

należałoby ją poszerzyć. Po trzecie proszono Burmistrza Więcborka o zorganizowanie 

spotkania, ten obiecał, że takie spotkania z radnymi w komisjach się odbędą  i od tej pory 

żadnego spotkania z władzami Powiatu nie było. Powiat zrobił ze swej strony to, co do niego 

należało, oczekiwał rozmowy i spotkania – byli do dyspozycji. Minęło kilka miesięcy, 

Wojewoda to skomunalizował. Powiat wykazał ze swej strony dużo dobrej woli i chęci. 

Oświadczył też w imieniu Zarządu Powiatu i Starosty, że Powiat podtrzymuje swoje słowo 

dane Burmistrzowi Więcborka, że Powiat bardzo chętnie dołoży się do niewyremontowanej 

części drogi leżącej na terenie miasta. Trzeba o tym rozmawiać. 

Myślę, że było to trochę nie dżentelmeńskie z Państwa strony – radna Łańska. 

Ja myślę, że z naszej strony było to bardzo dżentelmeńskie. Natomiast jeżeli ktoś na 

propozycję spotkań później ich nie organizuje, to co jeszcze można zrobić? - Wicestarosta 

Powiatu. 

Burmistrz Więcborka odnosząc się do powyższego wskazał, że przykro mu to powiedzieć 

ale musi. Owszem było spotkanie, nawet dwa spotkania, na których rozmawiano  

o przekazaniu rzeczonej drogi Gminie Więcbork. Nie pamięta natomiast wątku dotyczącego 

zorganizowania spotkań, bo te niczego by do sprawy nie wniosły. Meritum jest takie, że na 

wspólnym spotkaniu, w którym uczestniczył Starosta Powiatu, Wicestarosta Powiatu, Pani 

Lorbiecka, Pan Eckert, ze strony Gminy Więcbork padły deklaracje, iż rzeczywiście żeby 
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sięgnąć po te wspomniane 200.000,00 zł. ta zgadza się przejąć odcinek drogi do momentu  

w którym jest ona wyremontowana. Widocznie jednak te ustalenia nic nie były warte, bo 

wniosek, który złożył Starosta do Wojewody dotyczył całej tej drogi, aż do granic miasta. 

Zatem albo coś ustala się na spotkaniach i trzyma się tego, albo ustala się, a potem robi swoje. 

W tym przypadku Starostwo zastosowało tą drugą opcję. Kiedy Starosta wniósł do Wojewody 

o komunalizację tego odcinaka drogi, Gmina wniosła zastrzeżenie ale nie zostało ono 

rozpatrzone. 

To jest słowo przeciwko słowu. Miał Pan zorganizować spotkanie z radnymi w miesiącu 

sierpniu. Powiedział Pan, że wszyscy maja urlopy i nie ma takiej możliwości. Minął sierpień, 

minął wrzesień i nic się w tej sprawie nie działo. Jak długo mieliśmy czekać? - Wicestarosta 

Powiatu. 

Radna Łańska prosiła o ujawnienie daty złożenia wniosku do Wojewody. Czy było to po 

spotkaniu, czy przed spotkaniem. 

Radny Władysław Rembelski mówił, że jest w trudnej sytuacji ponieważ jest radnym Rady 

Miejskiej w Więcborku i jednocześnie pracownikiem Starosty ale według niego kłótnia, która 

się wywiązała jest zbędna. Przedmiotowa droga nigdy nie była droga powiatową. Jest to 

droga wojewódzka, a Starosta jest tylko administratorem. Odwołał się przy tym do Uchwały 

Rady Województwa z roku 1988, o którą odparł się w swojej decyzji obecny Wojewoda i na 

tej podstawie skomunalizował drogę. Starosta weryfikuje te sprawy, bo ma obowiązek 

porządkować sprawy Skarbu Państwa.  

Wniosek o komunalizację złożyliście Państwo zanim przyjechaliście na to spotkanie, które 

odbyło się w sierpniu. Przyjechaliście na spotkanie żeby dogadać się w kwestii komunalizacji, 

wniosek ze Starostwa, w tej sprawie już dawno poszedł do Wojewody – radna Łańska. 

To spotkanie było w sprawie całego ronda i wszystkich dróg odchodzących od ronda – radny 

Rembelski. 

Słowo przeciwko słowu oczywiście ale fakty są niezaprzeczalne Panie Starosto. Spotkanie  

z Powiatem 2 lipca 2015r., pismo Starosty do Wojewody w sprawie przekazania całej ulicy  

I AWP na rzecz Gminy Więcbork – 3 lipca 2015r. – podał Burmistrz Więcborka.  

A gdzie deklarowane spotkanie i rozmowy z radnymi? - Wicestarosta Powiatu. 

To nie miało kompletnie sensu. Co Powiat wycofałby wniosek? – radna Anna Łańska. 

Radna zwracając się do Skarbnika Powiatu mówiła, że chciałaby uzyskać od niego 

deklarację, że Powiat pomoże w przebudowie tej drogi. Informacja na pewno będzie taka, że 

Powiat jest na etapie realizacji planu naprawczego i nie jesteście w stanie Gminie pomóc. 

Ode mnie takiej deklaracji nie może Pani usłyszeć, bo nie jestem członkiem Zarządu  

i Radnym Rady Powiatu. Mogę jedynie doradzać i to czynię, również w tej sprawie. Mogę 

powiedzieć, to co Wicestarosta, że Powiat będzie uczestniczył i dotrzyma słowa jeżeli chodzi 

o remont tej drogi  – radny Rembelski. 

Przewodnicząca RM uznała, że zadziało się tak jak się zadziało „mleko się rozlało”. Jedyne, 

co możemy zrobić, to spotkać się na Komisji Rolnictwa, zaprosić osoby władne ze Starostwa 

Powiatowego i podyskutować o ewentualnej partycypacji w kosztach. Dyskusja tu i teraz do 

niczego nie doprowadzi. 

Burmistrz Więcborka zapewnił, że nie dopuszcza takiej sytuacji, żeby Powiat z Gminą nie 

rozmawiał o ważnych sprawach. Te rozmowy będą i taką deklarację ze swojej strony składa. 
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Prosił, by wczuć się w jego sytuacje, kiedy 2 lipca prowadzone są rozmowy na temat 

przekazania skomunalizowanego odcinaka wyremontowanej drogi, a dzień później Starostwa 

występuje o komunalizację całości tej drogi. Pytanie o czym w tym momencie miałby 

rozmawiać z radnymi? O wyrażeniu na to zgody, skoro Starosta podjął decyzję dzień po 

spotkaniu z nim. Oczywiście nie ma się co w tej chwili na siebie obrażać ale usiąść i wspólnie 

zastanowić się nad sfinansowaniem inwestycji mającej na celu wyremontowanie tej drogi. 

Przewodnicząca RM  stwierdziła, że zaniepokoiła ją nieco informacja o „porządkowaniu”. 

Jest oczywiście za tym, że wszystko należy uporządkować, szczególnie kiedy dotyczy to 

mienia publicznego ale chciałaby, aby na spotkanie, które się odbędzie przygotowano listę 

ewentualnych przyszłych celów komunalizacji, które miałaby przejąć Gmina. 

Radny Kazimierz Wilczyński jako przewodniczący Komisji Rolnictwa /…/ przekazał, że 

temat drogi I AWP i innych jest przewidziany w planie pracy Komisji w miesiącu kwietniu. 

Kierownik Referatu UM p. Tomasz Fifielski powiedział, że wielokrotnie radni powiatowi  

z terenu gminy Więcbork rozmawiali o tej sprawie ze Starostą i Zarządem i dobrze, że będzie 

to droga gminna jeżeli chodzi o parametry drogi. Żeby spełnić wymóg drogi powiatowej 

trzeba byłoby wykupić sporo gruntów, a są tam już wybudowane budynki i nie byłoby to 

możliwe. Jeśli teraz będzie to droga gminna należy ją przebudować przy udziale środków 

powiatowych.  Starosta w rozmowie nie wykluczył takiej pomocy. Są wykonane podkłady 

geodezyjne, jest dokumentacja drogowa, którą należy branżowo pouzgadniać i to zadanie 

realizować, oczywiście z udziałem środków powiatowych.  

 

Na tym obrady zakończono. 

Przewodnicząca RM słowami „zamykam obrady siedemnastej sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku”, zamknęła obrady. 
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